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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 03/2010 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT D’1 DE FEBRER DE 2010  
  
Identificació de la sessió: 
Núm.  03/2010  
Sessió: ordinària 
Data: 1 de febrer de 2010  
Horari: 11.30 a 13.35. hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gaià Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Oliver Gomila, Miquel 

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 

 
 
Secretari general 
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Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació actes  19/2009, 20/2009 i 21/2009 extraordinàries  i 01/2010 ordinària i 
02/2010 extraordinària urgent. 
2. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Serveis Públics 
3. Aprovació adhesió a la Xarxa Balear de Pobles pel Clima. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa de Cultura 
4. Aprovació inicial del Reglament del Museu d’Història de Manacor. 
5. Aprovació del Pla Director del Museu d’Història de Manacor. 
 
Proposicions de la batlia 
6. Aprovació de la rectificació numèrica del Padró Municipal d’Habitants a 1 de gener de 
2009. 
 
Diversos 
7. Moció del Grup Municipal Socialista per destinar una partida procedent del Pla E 2010 a 
l’escola Mestre Pere Garau de son Macià. 
8. Moció del Grup Municipal ALM-UM sobre adopció de mesures per solucionar el 
problema d’excrements que deixen els cans a Manacor. 
 
Mocions d’urgència: 
Proposta de la batlia: sobre ratificació de cancel·lació i realització de nous Projectes 
Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010. 
 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació actes  19/2009, 20/2009 i 21/2009 extraordinàries  i 01/2010 ordinària i 
02/2010 extraordinària urgent 
 
Actes números  19/2009, 20/2009 i 21/2009 extraordinàries  i 01/2010 ordinària i 02/2010 
extraordinària urgent. 
 
La Sra. Julve Caldentey proposa, amb relació a l’aprovació de l’acta número 01/2010, 
punt núm. 4, paràgraf, que recull la intervenció del batle, on diu: “El batle es 
compromet, si l’Ajuntament rep els terrenys de les urbanitzacions, a preveure l’execució 
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de les obres a la primera incorporació de romanents del ‘Ajuntament”, que es rectifiqui 
en el sentit que ha de dir: “ 

“El batle es compromet a preveure l’execució de les obres a la primera 
incorporació de romanents de l’Ajuntament en aquelles urbanitzacions on es 
pugui executar”. 

 
El Sr. Gaià Riera manifesta que aprovarà l’acta malgrat no s’hagi recollit la seva al·lusió 
als lleons de l’anfiteatre de la plaça del Sol i la Lluna, de Porto Cristo. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 19/2009 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 19 de desembre de 2009. 

 
II 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 20/2009 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 19 de desembre de 2009. 
 

III 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 21/2009 extraordinària celebrada per aquest mateix 
òrgan el passat dia 29 de desembre de 2009. 
 

IV 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 01/2010 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el 
passat dia 11 de gener de 2010, amb la rectificació assenyalada en relació a la intervenció 
del batle al punt número 4. 
 

V 
 

Aprovar l’acta de la sessió número 02/2010 extraordinària urgent celebrada per aquest 
mateix òrgan el passat dia 20 de gener de 2010. 
 
 
2. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
PREGUNTES ESCRITES: 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds mitjançant escrit de 28 
de 28 de gener de 2010, RGE número 1397: 
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“1. Té intenció l’equip de govern de deixar obrir el pou que hi ha a la zona dels 
Creuers per millorar la qualitat de l’aigua? 
 
2. Té previst l’equip de govern cap gestió per tal d’aconseguir que una empresa 
privada que oferia un servei públic com Televisió de Manacor torni a emetre? 
 
3. Quina valoració fa l’equip de govern en referència a la recollida a domicili 
d’escombraries que s’està fent a alguns carrers del centre de Manacor? 
 
4. Quina solució proposa l’equip de govern per donar una solució al Fisiomedia 
Manacor per poder disputar partits de la màxima categoria del futbol sala a la 
nostra ciutat? 
 
Joan Llodrà. PSM-Esquerra-Verds”. 

 
1 pregunta: la formula el Sr. Gaià Riera. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando contesta que el passat 11 d’octubre de 2009 s’aprovà 
l’obertura del pou dels Creuers. 
 
El Sr. Gaià Riera recorda que el PP i AIPC varen votar en contra d’aquesta obertura del 
nou pou. 
 
El Sr. Mesquida Ferrando respon que s’han autoritzat aquestes obres perquè l’empresa 
sol·licitant ha resolt les deficiències del Servei de Recursos Hídrics de la Comunitat 
Autònoma. 
 
2 pregunta: l’exposa el Sr. Llodrà Gayà. 
 
El Sr. Bosch Lliteras respon que l’equip de govern està damunt d’aquest problema i està 
prevista una reunió amb la propietat de  Televisió de Manacor.   
 
El Sr. Llodrà Gayà demana que succeeix amb les altres tres empreses de televisió que 
estan autoritzades. 
 
El Sr. Bosch Lliteras assenyala que els problemes d’emissió per TDT són qüestions de 
l’àmbit privat de les televisions. 
 
3 pregunta:  L’enuncia el Sr. Oliver Gomila. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà respon que la valoració de la recollida a domicili d’escombreries 
és positiva. 
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El Sr. Oliver Gomila retreu que hi ha problemes de brutícia en el centre de Manacor que 
ha provocat la proliferació dels moixos. 
 
El Sr. Roselló Cerdà fa un seguiment de les queixes i reclamacions dels ciutadans, i que, 
efectivament, hi ha algunes persones que no compleixen l’horari de treure els fems al 
carrer, però, de totes maneres, estima que el funcionament és positiu. 
 
4 pregunta: La realitza el Sr. Oliver Gomila. 
 
El batle respon que, per resoldre el problema de la manca d’unes instal·lacions adients 
per al Fisiomedia s’ha reunit, en diverses ocasions, amb la Conselleria d’Esports;  per 
altra banda, fa esment que la construcció d’un pavelló té un cost molt elevat. 
 
El Sr. Oliver Gomila diu que és necessari que l’Ajuntament disposi d’unes 
infraestructures esportives dignes. 
 
El batle replica que ho té en compte, però recorda que quan el bàsquet Menorca pujà a 
la màxima categoria, es va prendre un gran acord entre l’Ajuntament, Consell i Govern 
per executar un pavelló.   Indica que l’Ajuntament tot sol no pot assumir la despesa 
d’aquesta infraestructura. 
 
 
* Preguntes presentades pel Grup Municipal Socialista al Ple ordinari del mes de febrer de 
2010, mitjançant escrit de 28 de gener de 2010, RGE 1473: 
 

“1. Per què hi ha un sector de carrers de Cala Mendia, format pels carrers de Sa 
Plana Vella, des Castellot, de Son Mas Nou i de Son Moro, en el que les faroles no 
estan connectades a l’enllumenat? 
 
2. En què o en quins solars es concretarà l’aprofitament mig que correspon a 
l’Ajuntament en motiu de la recepció urbanística del Polígon 5 de Porto Cristo? 
 
3. Quines són i on estan situades les zones verdes establertes per les Normes 
Subsidiàries al nucli de son Macià? 
 
La portaveu del Grup Municipal Socialista. Júlia Roman Quetglas. Manacor, 28 de 
gener de 2010”. 

 
• preguntes PSOE 

 
1 pregunta: L’efectua la Sra. Roman Quetglas: 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que la urbanització va néixer els anys 70, però durant 
l’execució l’urbanitzador  fallí.  Per altra banda, el propietari arribà a un acord amb 
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l’Associació de Propietaris que es constituí, a la qual cedí gratuïtament quatre solars a 
canvi que l’Associació de Veïnats finalitzés les obres d’urbanització;   aquesta 
Associació va vendre els solars però no finalitzà les obres d’urbanització.   Després de 
diversos problemes, l’Ajuntament va poder recuperar dos dels tres comptadors i 
millorar la xarxa elèctrica.   Destaca que actualment s’està redactant un projecte per 
solucionar les deficiències de l’enllumenat públic de la zona, el qual l’Ajuntament 
l’executarà una vegada estigui totalment rebuda la urbanització. 
 
La Sra. Roman Quetglas agraeix les explicacions del Sr. Amer Artigues. 
 
2 pregunta: L’exposa la Sra. Roman Quetglas 
 
El Sr. Amer Artigues explica que la urbanització d’Es Pinaró està rebuda i que, quan 
s’aprovà el Pla Parcial d’aquesta zona, no era obligatori cedir el 10% d’aprofitament 
urbanístic. 
 
La Sra. Roman Quetglas estima que l’Ajuntament ha perdut una ocasió per aconseguir 
sòl públic. 
 
El Sr. Amer Artigues replica que la voluntat de l’equip de govern és tenir terrenys 
públics, però que, en aquesta urbanització, quan s’aprovà només era obligatòria la 
cessió de zones verdes. 
 
3 pregunta: La formula la Sra. Roman Quetglas. 
 
El Sr. Sureda Fons contesta que les zones verdes previstes a les Normes Subsidiàries 
són la plaça de l’Església i els voluntats de l’escola Pere Garau. 
 
El batle lliura a la Sra. Roman Quetglas una còpia de les Normes Subsidiàries on es 
detallen les zones verdes de son Macià. 
 
*  Preguntes presentades pel Grup Municipal ALM-UM el 29 de gener de 2010, RGE 
núm. 1560: 
 

“1. Què li costa a l’Ajuntament els serveis de producció i emissió del programa 
televisiu “L’Impuls de la Ciutat? 
 
2. Què pensa fer l’Ajuntament de Manacor per solucionar el problema del transport 
públic urbà, després d’haver suspès el servei que prestava fins ara? 
 
3. Com solucionarà l’Ajuntament la falta d’aigua calenta al camp municipal de na 
Capellera una vegada que s’ha sabut que dins el projecte del Plan E no hi ha 
despesa per una caldera? 
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Manacor, 29 de gener de 2010. Catalina Julve Caldentey”. 
 

• ALM-UM 
 
1 pregunta: La realitza la Sra. Julve Caldentey. 
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta que a dia d’avui no té cap cost per a l’Ajuntament, però 
que no s’emet Televisió de Manacor. 
 
2 pregunta: La realitza el Sr. Mateu Capllonch  
 
El Sr. Bosch fa esment que en un plenari ja es va respondre a aquesta pregunta, entén 
que el transport públic afecta a tot el municipi i no solament al casc urbà de Manacor.   
En conseqüència, abans de prendre una decisió s’ha d’estudiar en conjunt, incloent 
dintre aquestes mesures, s’Illot, Porto Cristo, Cales de Mallorca, etc.   A més, indica que 
el cost del transport públic en el casc urbà de Manacor ascendeix a 200.000 euros, el 
qual és inassumible per a l’Ajuntament.  Finalment, indica que està obert a negociar 
amb la Conselleria de Transport totes les mesures necessàries per millorar el transport 
públic a Manacor. 
 
El Sr. Mateu Capllonch insisteix que la pregunta afecta només al transport urbà, que és 
de competència de l’Ajuntament.  Recorda que a l’Hospital hi ha una parada del bus i la 
gent espera i no es presta aquest servei.  Critica que s’hagi realitzat un estudi del 
transport i després l’Ajuntament no adopti cap mesura. 
 
El Sr. Bosch Lliteras replica que a Inca el cost del transport a l’Hospital l’assumit el 
Govern de les Illes Balears i recalca que el funcionament d’aquest servei s’ha d’estudiar 
des d’un punt de vista global. 
 
3 pregunta: L’expressa el Sr. García Boza. 
 
La Sra. Febrer Gelabert contesta que el projecte de dotació d’aigua calenta a na 
Capellera s’ha inclòs en el nou Pla Espanya. 
 
 
3.  Comissió Informativa de Serveis Públics: aprovació adhesió a la Xarxa Balear de 
Pobles pel Clima 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Públics de 25 de gener de 2010 sobre 
aprovació de l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a la Xarxa Balear de Pobles pel 
Clima. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà detalla i explica el dictamen. 
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El Sr. Gaià Riera està d’acord, però no obstant això recorda que l’Agenda Local 21 
preveu el bus urbà a Manacor i l’Ajuntament ho incompleix. 
 
La Sra. Julve Caldentey diu que els dos focus més importants de contaminació a 
Mallorca són els abocadors i el trànsit, per tant, considera adient adherir-se a la Xarxa 
Balear de pobles per al clima. 
 
El Sr. Gaià Riera critica que l’Ajuntament només adopti acords de bona voluntat, però 
que no els compleixin a la realitat . 
 
El Sr. Rosselló Cerdà considera que el Sr. Gaià cerca el conflicte i reitera la seva 
voluntat de lluitar per millorar la qualitat de vida dels ciutadans. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Manacor a la Xarxa Balear de Pobles pel Clima; 
iniciativa sorgida del Pla d’Acció per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a les Illes 
Balears. 
 
2. Assumir el compromís d’implementar totes aquelles actuacions previstes al “Pla 
d’Acció per a la Lluita contra el Canvi Climàtic a les Illes Balears” que, en la mesura del 
possible, puguin dur-se a terme des de les competències i possibilitats municipals. 
 
3. Facultar al batle perquè, en nom de la corporació, pugui signar els documents que siguin 
adients. 
 
4. Trametre aquest acord d’adhesió a la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les 
Illes Balears. 
 
 
4. Comissió Informativa de Cultura: aprovació inicial del Reglament del Museu 
d’Història de Manacor 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura, Joventut i Participació Ciutadana de 14 
de gener de 2010 sobre aprovació inicial del Reglament del Museu d’Història de Manacor. 
 
La Sra. Febrer Gelabert explica que un dels requisits perquè sigui reconegut el Museu 
de Manacor conforme la Llei de Museus és l’aprovació d’aquest reglament i que, amb 
això, s’aconseguirà que les troballes arqueològiques puguin romandre en el Museu de 
Manacor.  Finalment, agraeix la col·laboració de la Sra. Roman Quetglas i el Sr. Llodrà 
per les seves aportacions a la Comissió de Cultura. 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna l’enhorabona a la tècnica de Patrimoni i afirma que, amb 
aquest reglament, es posen les bases per al Museu de Manacor. 
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El Sr. Llodrà Gayà agraeix també la feina de la tècnica i estima que l’Ajuntament s’ha 
de felicitar per a l’aprovació d’aquest reglament. 
 
La Sra. Julve Caldentey també està d’acord amb l’aprovació del reglament. 
 
La Sra. Febrer Gelabert assenyala que el reglament s’ha elaborat amb la intervenció 
essencial de la TAG de secretaria i la tècnica de Patrimoni. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment el Reglament del Museu d’Història de Manacor. 
 
2. Exposar al públic, per un termini de 30 dies, l’esmentat Reglament als efectes de 
presentació de reclamacions o suggeriments; i, transcorregut aquest termini sense que se 
n’hagin presentats, s’entendrà aprovat, definitivament, de forma automàtica, l’esmentat 
Reglament. 
 
3. Donar audiència a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries, establertes en el seu àmbit territorial, que estiguin inscrites en el Registre 
Municipal d’Entitats Ciutadanes, les finalitats de les quals guardin una relació directe amb 
l’objecte de la disposició. 
 

REGLAMENT DEL MUSEU D’HISTÒRIA DE MANACOR 
 
CAPITOL 1.- NATURALESA I OBJECTIUS 
 
Article 1r.- El Museu d’Història de Manacor és un institució sense personalitat jurídica i  
de titularitat municipal (Art. 9-2-C. Llei 4/2003 de museus de les Illes Balears) per a la 
prestació d’un servei, per gestió directa sense òrgan especial. Correspon a l’Ajuntament 
de Manacor, d’acord amb el present Reglament, l’exercici de les facultats exclusives de 
decisió i gestió del Museu d’Història de Manacor. 
 
Article 2n.- El seu règim financer es desenvoluparà dins els límits i previsions 
establertes anualment en el Pressupost General de l’Ajuntament de Manacor i amb les 
formalitats reglamentàries establertes a la normativa vigent i les especials contingudes 
en aquest Reglament. 
 
Article 3r.- L’edifici que allotja el Museu d’Història de Manacor és la torre dels 
Enagistes. La Torre dels Enagistes està classificada com a Bé d’Interès Cultural (BIC), i 
es tracta d’un bé catalogat ja que es troba inclòs en el catàleg de centres d’interès 
cultural de l’Ajuntament de Manacor amb el número d’inventari D-10. 
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Article 4t.- És objecte del Museu d’Història de Manacor reunir, estudiar, conservar i 
exposar restes arqueològiques i objectes històricartístics que puguin constituir el 
patrimoni artístic, històric, arqueològic i etnològic de la ciutat de Manacor i el seu 
terme; així com tractar d’evitar que aquestes peces desapareixin i es dispersin. 
L’objectiu últim d’aquest procés és difondre i conscienciar als usuaris del museu de la 
importància d’aquest patrimoni. 
 
Segons la seva pertinència, els objectes del Museu es divideixen en dues 
classes: 
 

a) Propietat del Museu, són els objectes que hauran estat o seran adquirits pel 
Museu o els hagin estat cedits en plena propietat. 
 
b) Dipositats per Corporacions o particulars, són els objectes dipositats amb 
caràcter temporal. Per poder enretirar un objecte en dipòsit caldrà sol·licitar-ho 
per escrit a l’Ajuntament de Manacor amb un mínim d’antelació de tres mesos i 
adjuntar-hi el rebut d’admissió. Els articles dipositats temporalment passaran a 
ser propietat del Museu si en un termini de 10 anys no han estat enretirats pels 
seus propietaris. 

 
Article 5è.- El Museu d’Història de Manacor a més, amb aquesta vocació de 
difondre, va més enllà del propi contenidor de museu per ampliar la conservació i 
difusió del patrimoni històricoarqueològic municipal a través de projectes 
d’investigació, com és el cas de s’Hospitalet Vell i Son Peretó, a més d’altres que 
puguin realitzar-se en el futur dins immobles de propietat municipal. 
 
 
CAPITOL 2.- DIRECCIÓ I ADMINISTRACIÓ 
 
Article 6è.- La direcció i administració del Museu d’Història de Manacor correspon a 
l’Ajuntament de Manacor, que exercirà les seves funcions a través del Batle/sa de la 
Corporació,  el regidor/a delegat/da de Cultura i la direcció del Museu. 
 
Article 7è.- El Batle/sa  de la Corporació té entre altres, la funció de representar, sempre 
que no delegui, l’Ajuntament en totes les qüestions relatives al Museu d’Història de 
Manacor. 

 
Article 8è.- La regidoria de Cultura actuarà de supervisor del centre i tindrà lliure accés 
a tota la documentació i dependències. A ell s’hauran de notificar les anomalies que es 
puguin observar.  
 
Són funcions de la regidoria de Cultura: 

a- Complir i fer complir el disposat en el Reglament, i les resolucions o ordres que, 
per escrit, li passi batlia. 
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b- Fer un seguiment anual de la marxa econòmica, administrativa i de projecció 
exterior del museu. 

c- Tenir cura de l’examen i comprovació dels comptes i factures que es presentin, 
consignant en aquestes la seva conformitat.  

 
Article 9è.- El Director/a serà funcionari de carrera i tindrà la titulació acadèmica 
adequada per a les seves funcions. 
 
Són funcions del Director/a a mes de les previstes a l’art. 26.3 de la Llei 4/2003, de 
Museus, les següents: 

a- Representar el Museu davant les institucions, sempre que no hi assisteixi ni el 
Batle/sa, ni el/la regidor/a de cultura. 

b- Coordinar i dirigir l’equip de treball. 
c- Fer la programació i memòria anual del museu. 
d- Elaborar la política de gestió i ampliació de les col·leccions. 
e- Formular propostes de projectes i pressupostos per inversió en noves 

instal·lacions de serveis, de qualsevol classe o per la reforma de les ja existents. 
f- Supervisar els programes dissenyats pels tècnics de conservació i difusió. 
g- Establir programes de col·laboració amb institucions acadèmiques i/o 

relacionades amb el contingut del museu. 
h- Col·laborar amb la gestió i control del pressupost. 
i- Informar a la regidoria de cultura de les tasques del personal. 
j- Gestió i control de la contractació de béns i serveis. 
k- Realitzar els informes tècnics per a l’acceptació de donacions per part de 

particulars i administracions. 
 
Article 10è.- Dins el Pla Director del Museu es preveu la creació de la secció de 
Documentació i Conservació i el de Dinamització Cultural i Educativa. 
 
Article 11è.- Els ingressos del Museu d’Història de Manacor es generaran de: 

a- L’aportació anual de l’Ajuntament de Manacor. 
b- Subvencions del Consell de Mallorca. 
c- Subvencions del Govern de les Illes Balears. 
d- Subvencions d’altres administracions o/i entitats públiques o privades. 

 
Article 12è. Horaris de visita. 
 
L’horari de visites del Museu serà establert  mitjançant decret  de batlia. 
 
Hi haurà un horari per l’hivern i un horari per l’estiu. 
 
L’exposició permanent i temporal  té el mateix horari de visites. 
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CAPITOL 3.- RELACIÓ AMB ALTRES INSTITUCIONS: 
 
Article 13è.- Projecció exterior. 
El Museu d’Història de Manacor ha de crear contactes amb altres institucions, tant 
museus, centres d’investigació, com centres políticoadministratius. 
Juntament amb associacions o entitats amb l’objectiu de promoure i difondre la cultura i 
el patrimoni de Manacor. 
 
DISPOSICIONS ADDICIONALS: 
 
El Reglament del Museu d’Història de Manacor s’ha redactat seguint en grans trets la 
Llei 4/2003 de museus de les Illes Balears i altres reglaments d’institucions similars. 
 
En el moment que es creï el Registre de Museus i Col·leccions Museogràfiques de 
Mallorca s’hi farà el registre formal per tal de poder acollir-nos als beneficis dels 
Efectes d’Integració. 
 
Per tot el que no està previst en aquest Reglament  regirà la Llei 4/2003, de museus de 
les Illes Balears, i la demés normativa que sigui d’aplicació. 
 
DISPOSICIÓ FINAL: 
 
El present reglament entrarà en vigor el dia següent d’haver-se publicat íntegrament al 
BOIB 
 
 
5. Comissió Informativa de Cultura: aprovació del Pla Director del Museu d’Història 
de Manacor 
 
Dictamen de la Comissió Informativa de Cultura sobre aprovació del Pla Director del 
Museu d’Història de Manacor. 
 
La Sra. Febrer Gelabert dóna compte d’aquest dictamen i agraeix les aportacions del 
Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds i del Grup Municipal Socialista. 
 
La Sra. Roman Quetglas dóna el seu suport a l’aprovació del Pla Director del Museu. 
 
El Sr. Llodrà Gayà espera que l’Ajuntament pugui destinar els doblers necessaris per 
poder complir el Pla Director. 
 
La Sra. Julve Caldentey apunta que el Pla Director és una fulla de ruta per dur endavant 
un projecte ambiciós i encoratge a la delegada de Cultura per complir els compromisos 
que es desprenen d’aquest Pla.  
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El Sr. Amer Artigues fa esment que per poder-lo executar, l’Ajuntament hauria de rebre 
més subvencions de les entitats supramunicipals.  
 
La Sra. Febrer Gelabert agraeix la intervenció dels representants de tots els grups 
municipals i que és la primera interessada en complir la temporització prevista en el Pla, 
però, per aconseguir-lo, s’hauria d’obtenir aportacions econòmiques d’altres 
administracions. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar el Pla Director del Museu d’Història de Manacor, que té com a voluntat la de 
dissenyar les diferents línies estratègiques per al museu, establint prioritats a l’hora de 
dissenyar accions i programes, per tal de fer-ho amb coherència i efectivitat i, a la vegada, 
la ferma voluntat de ser reconegut com a museu així com marca la Llei 4/2003, de 26 de 
març, de Museus de les Illes Balears, i poder garantir la conservació, investigació i difusió 
del seu fons. 
 
2n. Publicar el present Pla al BOIB i en el tauló d’anuncis de l’Ajuntament. 
 
 
6. Aprovació de la rectificació numèrica del Padró Municipal d’Habitants a 1 de 
gener de 2009 
 
Proposta de la batlia de 30 de desembre de 2009 l’aprovació de la rectificació numèrica del 
Padró Municipal d’Habitants a 1 de gener de 2009, 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar la rectificació numèrica del Padró Municipal d'Habitants a data 1r de gener de 
2009, derivada de les variacions en el nombre d’habitants produïdes en la població 
resident d’aquest terme municipal de Manacor des del dia 1 de gener de 2008 al dia 1 de 
gener de 2009, segons es dedueix de les alteracions introduïdes en el Padró Municipal 
d'Habitants fins a 31 d’octubre de 2009 i que es troben reflectides en el resum numèric 
següent: 
    RESUM NUMERIC GENERAL MUNICIPAL 
 
1.- VARIACIONS EN EL NOMBRE D'HABITANTS 
 
CONCEPTE TOTAL HOMES DONES 
Població de dret a 1 de gener de 2008    40.570   20.588 19.982 
Altes des de 01/01/2008 a 01/01/2009 3.251 1.745 1.506 
Baixes des de 01/01/2008 a 01/01/2009 1.972 1.026 946 
Població de dret a 1 de gener de 2009 41.849 21.307 20.542 
 
2.- CAUSES DE VARIACIO EN EL NOMBRE D'HABITANTS 
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CONCEPTE Naixements d’altres 

municipis 
de 

l’estranger 
Omissió 

Altes de residents en el municipi 493 1.822 914 2251 
CONCEPTE Defuncions a altres 

municipis 
a 

l’estranger 
Inclusió 
indeguda 

Baixes de residents en el municipi 300 1.548 65 59 
 
3.- ALTERACIONS MUNICIPALS PER CANVI DE DOMICILI DINS EL MUNICIPI 
 
CONCEPTE TOTAL HOMES DONES 
Canvis de domicili (entre seccions del municipi) 1.857 975 882 
 
 
7. Moció del Grup Municipal Socialista per destinar una partida procedent del Pla E 
2010 a l’escola Mestre Pere Garau de son Macià 
 
Moció que presenta el Grup Municipal Socialista per incloure una inversió procedent del 
Pla E 2010 a l’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià): 
 

“L’Escola Mestre Pere Garau (Son Macià) dóna servei a la població educativa dels 
nuclis de son Macià, Cales de Mallorca, Cala Murada, Porto Cristo i Manacor.  Es 
tracta d’0una construcció de l‘any 1976 que a l’actualitat presenta importants 
deficiències tant a nivell estructural com d’infraestructures: no disposa de les 
condicions d’accessibilitat, manquen gimnàs, sala multiusos, menjador i biblioteca. 
A més, la manca d’espai ha estat suplida amb la instal·lació de tres aules 
prefabricades, dues d’elles de 2009. 
 
Des del curs 2000-2010 l’equip educatiu i l’associació de pares i mares han 
denunciat a les institucions pertinents l’estat de degradació i les mancances 
relaciones, sense que hi hagi hagut respostes adequades, tant per part de 
l’Ajuntament com per part de la Conselleria d’Educació. 
 
Per tal de fer front a l’actual situació de paralització econòmica, el Govern de 
l’Estat ha considerat necessari adoptar mesures immediates de generació 
d’ocupació i d’incentivació econòmica. Per tot això, ha tornat a dipositar la 
confiança amb els ajuntaments aprovant un nou Fons Estatal per a l‘Ocupació i 
la Sostenibilitat Local.  Aquests fons, dotat amb 5.000 milions d’euros té dos 
objectius fonamentals: d’una banda, incrementar la inversió pública a l’àmbit 
local mitjançant actuacions generadores d’ocupació en obres de nova 
planificació i d’execució immediata que siguin de competència municipal, i 
contribuir a la sostenibilitat social i medioambiental.  Al municipi de Manacor 
corresponen més de 5 milions d’euros, amb els quals s’hauran de finançar 
projectes necessaris, amb projecció de futur, i que responguin a les línies 
d’inversió previstes en el Pla Estatal. 
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Donat que els centres d’infantil i de primària depenen dels ajuntaments i vist que 
el Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010 preveu la 
destinació de fons per a la “construcció, adequació, rehabilitació o millora de 
centres educatius” (Proyectos y ejemplos de actuaciones financiables, 
Federación Española de Municipios y Provincias, pàg. 21), consideram que 
l’Ajuntament de Manacor hauria d’assumir la seva responsabilitat vers l’escola 
de primària de son Macià i fer-hi una inversió adequada per tal de resoldre les 
mancances que pateix des de fa prop de deu anys.  A més, tenint en compte que 
s’han destinat inversions al manteniment d’altres centres d’infantil i de primària 
del municipi de Manacor. 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de l’Ajuntament de 
Manacor el següent acord: 
 
L’Ajuntament de Manacor destinarà una partida procedent del Fons Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010 (PLA E 2010) a l’escola Mestre Pere 
Garau (Son Macià) per al a construcció d’un pavelló destinat a gimnàs, amb 
banys i vestidors, i aules multiusos. 
 
La portaveu del Grup Municipal Socialista.  Júlia roman Quetgles. Manacor, 11 
de gener de 2010”. 

 
 

1. Moció PSOE  -Pla 2010 son macià 
 
La Sra. Roman Quetglas retira la moció. 
 
 
8. Moció del Grup Municipal ALM-UM sobre adopció de mesures per solucionar el 
problema d’excrements que deixen els cans a Manacor. 
 
Moció del Grup Municipal ALM-UM de 22 de gener de 2010, RGE número 1135, 
d’adopció de mesures per solucionar el problema d’excrements que deixen els cans a 
Manacor. 
 

“Manacor s’ha convertit en una ciutat de quasi 42.000 habitants.  Molts dels 
ciutadans de Manacor tenen cans com animals de companyia i és per això que, 
cada vegada, es passegen més cans pels carrers de Manacor.  Actualment, podem 
veure als carrers de Manacor molts d’excrements de cans i això molesta als 
vianants que passegen per la nostra ciutat, afegit a la mama imatge que dona. 
 
Hi ha ajuntaments de pobles de Mallorca, com per exemple Platja de Palma, 
Llucmajor, ... que disposen d’espais i contenidors especials per llançar els fems 
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que deixen els cans.  Així mateix, hi ha ajuntaments de Mallorca, com Manacor 
que també disposen d’ordenances per regular i sancionar a aquells propietaris de 
cans que no recullin els excrements i els llancin a les papereres adients. 
  
A Manacor, hi ha dues o tres papereres per llançar dits excrements al passeig 
Ferrocarril, però aquestes no són suficients.  També seria convenient i donat que 
Manacor ja té una ordenança reguladora, que l’Ajuntament demanés a la Policia 
Local que intensifiqui la feina en aquest sentit per tal de fer complir l’ordenança 
a la població. 
 
Per aquest motiu el Ple de l‘Ajuntament de Manacor ACORD: 
 
1. Instal·lar espais pels cans i material de recollida per la correcta eliminació dels 
excrements animals al casc urbà. 
 
2. Fer complir l’ordenança vigent que regula i sanciona l’incompliment de la 
recollida de fems animals. 
 
3. Assegurar els recursos de vigilància per fer complir aquesta ordenança. 
 
Manacor, 22 de gener de 2010.  La portaveu Catalina Julve Caldentey”. 

 
La Sra. Julve Caldentey dóna compte de la moció. 
 
El Sr. Gaià Riera està d’acord amb la moció i creu que s’hauria de posar alguna sanció 
exemplar per solucionar el problema dels excrements dels cans. 
 
La Sra. Morey Fernández dóna també el seu suport a la moció. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà comparteix l’esperit de la moció i assenyala que l’Ajuntament 
també és sensible davant aquesta problemàtica i davant això ja ha adoptat diverses 
mesures per tractar de solucionar el problema.   Proposa a la Sra. Julve Caldentey que 
s’afegeixi un quart apartat del següent contingut:  

“4. Realitzar una campanya d’informació de l’ordenança reguladora de la neteja 
viària, recollida de residus sòlids urbans i gestió dels parcs verds del terme 
municipal de Manacor, així com de l’ordenança reguladora de la tinença 
d’animals de companyia, on es regula la prohibició d’abandonar a les vies 
públiques les defecacions dels animals i l’obligació que els seus propietaris les 
recullin i les dipositin en contenidors específiques, papereres o contenidors”. 

 
La Sra. Julve Caldentey accepta l’esmena “in voce” del Sr. Rosselló Cerdà. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
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1. Instal·lar espais pels cans i material de recollida per la correcta eliminació dels 
excrements animals al casc urbà. 

 
2. Fer complir l’ordenança vigent que regula i sanciona l’incompliment de la recollida 
de fems animals. 

 
3. Assegurar els recursos de vigilància per fer complir aquesta ordenança. 

 
4. Realitzar una campanya d’informació de l’ordenança reguladora de la neteja viària, 
recollida de residus sòlids urbans i gestió dels parcs verds del terme municipal de 
Manacor, així com de l’ordenança reguladora de la tinença d’animals de companyia, on 
es regula la prohibició d’abandonar a les vies públiques les defecacions dels animals i 
l’obligació que els seus propietaris les recullin i les dipositin en contenidors 
específiques, papereres o contenidors. 
 
 
Mocions d’urgència: 
 
Proposta de la batlia: sobre ratificació de cancel·lació i realització de nous 
Projectes Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010. 
 
Proposta de la batlia de 29 de gener de 2010 sobre ratificació de l’acord de la Junta de 
Govern Local de cancel·lació i realització de nous Projectes Fons Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat declarar d’urgència aquesta proposta. 
 
El Sr. Amer Artigues exposa els nous projectes. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera que tenia raó quan ja va advertir que algunes 
propostes no es podien incloure al Pla Espanya i, malgrat aquesta advertència, va ser 
criticada.  Estima que molts de suggeriments que va fer s’han incorporat i s’han millorat 
els projectes que s’inclouen. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per devuit vots a favor (PP, AIPC, ALM-UM i Grup 
Municipal Socialista) i tres abstencions (PSM-Esquerra-Verds) ratificar l’acord de la 
Junta de Govern Local de 29 de gener de 2010 i, per tant: 
 
1r. Cancel·lar els projectes assenyalats amb els números que es diran, aprovats per 
acords de 29 de desembre de 2009 i 11 de gener de 2010: 

• A.2:  Projecte d’inversió en equipament i mobiliari per al Molí den Beió, de 
Manacor. 

• A.5:  Millora de seguretat vial a Ronda de Felanitx i Polígon Industrial, 
Manacor. 
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• A.7:  Recuperació peatonal i millora d’accessibilitat en el centre històric de 
Manacor. 

• A.11: Supressió de barreres arquitectòniques i execució de l’evacuació d’aigües 
pluvials en el cementeri municipal, de Manacor: 

• A.15: Millora de l’accessibilitat de l’edifici del centre cívic de son Macià, del 
terme de Manacor. 

• A.23.  Millora ecològica i paisatgística de l’arbrat i verd urbà de Cala Magrana, 
Cala Anguila, Cala Mendia i s’Estany den Mas i seguretat vial a s’Estany den 
Mas: 

 
2n. Aprovar la realització dels projectes que es relacionen amb càrrec al Fons Estatal 
per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 2010: 

 
A.2:  Millora del Centre Cultural del Molí den Beió, de Manacor. Total pressupost 
23.296.37 euros, desglossat de la forma següent: 

a) Inversió: 
• Import estimat:  20.083,08 euros 
• 16% IVA:  3.213,29 euros 
• Import total: 23.296,37 euros 

 
A.5:  Millora de la xarxa de sanejament de son Macià: Total pressupost 75.995,85 
euros, desglossat de la forma següent:  

a) Inversió:  
• Import estimat: 63.605,50 euros 
• 16% IVA: 10.176,88 euros 
• Import total: 73.782,38 euros 
b) Honoraris de direcció d’obra: 
• Import estimat: 1.908,17 euros 
• 16% IVA: 305,31 euros 
• Import total: 2.213,47 euros 

 
A.7:  Millora de les xarxes d’aigua potable i sanejament de diversos carrers del centre 
històric de Manacor:  Total pressupost 600.507,43 euros, IVA inclòs, desglossat de la 
forma següent: 

a) Inversió: 
• Import estimat: 502.600,80 euros 
• 16% IVA: 80.416,13 euros 
• Import total: 583.016,92 euros 
b) Honoraris de direcció d’obra: 
• Import estimat: 15.078,02 euros 
• 16% IVA: 2.412,48 euros 
• Import total: 17.490,51 euros 
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A.11: Supressió de barreres arquitectòniques en el cementeri municipal, de Manacor. 
Total pressupost  82.824,00 euros, IVA inclòs, desglossat en la forma següent: 

• Import estimat: 71.400,00  euros 
• 16% IVA:  11.424,00 euros 
• Import total: 82.824,00 euros 

 
A.15: Millora de l’accessibilitat de l’edifici del centre cívic de son Macià, del terme de 
Manacor. Total pressupost 38.957,65 euros, IVA inclòs, desglossat en la forma següent: 

a) Inversió:   
• Import estimat: 32.606,00  euros 
• 16% IVA: 5.216,96  euros 
• Import total: 37.822,96 euros 
b) Honoraris de direcció d’obra: 
• Import estimat:  978,18 euros 
• 16% IVA:  156,51 euros 
• Import total: 1.134,69 euros 

 
A.23:  Millora i substitució de les xarxes d’aigua potable i sanejament al carrer Creu 
(tram entre carrer Figuera i Colon), carrer Remei (tram entre Moliners i Colon), carrer 
Moliners i plaça Concòrdia, del barri de Fartàritx, de Manacor:  Total pressupost: 
279.149,79 euros, IVA inclòs, desglossat en la forma següent:  

a) Inversió: 
• Import estimat: 227.026,37  euros 
• 16% IVA:  36.324,22  euros 
• Import total:  263.350,59 euros 
b) Honoraris de redacció del projecte: 
• Import estimat:  6.810,00 euros 
• 16% IVA:  1.089,60 euros 
• Import total: 7.899,60 euros 
b) Honoraris de direcció de l’obra: 
• Import estimat:  6.810,00 euros 
• 16% IVA:  1.089,60 euros 
• Import total: 7.899,60 euros 

 
A.24: Projecte de perllongació del carril bicicleta procedent de Porto Cristo, a través de 
Cala Magrana, Cala Anguila, Cala Mendia i s’Estany den Mas. Total pressupost: 
41.367,83 euros, IVA inclòs, desglossat de la forma següent: 

a) Inversió: 
• Import estimat:  33.643,32 euros 
• 16% IVA:  5.382,93 euros 
• Import total:  39.026,25 euros 
b) Honoraris de redacció del projecte: 
• Import estimat:  1.009,30 euros  
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• 16% IVA:  161,49 euros 
• Import total:  1.170,79 euros 
c) Honoraris de direcció d’obra: 
• Import estimat:  1.009,30 euros 
• 16% IVA:  161,49 euros 
• Import total:  1.170,79 euros 

 
A.25: Projecte d’eficiència energètica de la instal·lació d’enllumenat públic als carrers 
de son Moro, Son Mas Nou, des Castellot i de Sa Plana Vella, de Cala Mendia, del 
terme municipal de Manacor:  Total pressupost: 59.600,00 euros, desglossat de la forma 
següent: 

a) Inversió: 
• Import estimat:  47.269,31 euros 
• 16% IVA:  7.563,09 euros 
• Import total:  54.832,40 euros 
b) Honoraris de redacció del projecte: 
• Import estimat:  2.877,00 euros  
• 16% IVA:  460,32 euros 
• Import total:  3.337,32 euros 
c) Honoraris de direcció d’obra: 
• Import estimat:  1.233,00 euros 
• 16% IVA:  197,28 euros 
• Import total:  1.430,28 euros 

 
3r. Sol·licitar al Ministeri de Política Territorial el finançament de les obres indicades. 
 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 
 
 
 
 


